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Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

D. 31. okt. 2023 

Mødested/lokale 

Personalerummet  

Mødetidspunkt kl. 

16.30 

Sluttidspunkt kl. 

18.15 
OBS – mødet 

slutter tidligere 
 

Deltagere: Nya, Hanne, Helene, Gitte, Hanne, Helle, Jeanette G, Jeanette B, André, Belma, Mahmoud, Rikkemai   

Evt. afbud bedes 

meddelt  

Anja 

 

Direkte telefonnr.  

76814000 / 28221688 

Ordstyrer: Hanne  

Referent: Nya 

 

Referat 
 

   

1. Elevrådet/15 min 
a. Hvordan går det i boden?  

Elevrådet tjener godt i boden for tiden. Det går godt med at sælge juice, så det vil de fortsætte med. De vil  
afprøve at sælge kakao.  
 

b. Status fra Elevrådet?   
Der er stadig mange børn, der bruger Elevrådets postkasse til at skrive til Elevrådet, hvad de gerne vil have,  
at de arbejder med.  
Der er kommet nye ønsker til Elevrådet:  

- Nogle har ønsket, at der kommer toiletter ved siden af alle klasser. Det kan ikke lade sig gøre, da 
det er meget dyrt, og der ikke plads til det.  

- Nogle børn i indskolingen har skrevet, at de var trætte af at løbe udenfor flere dage om ugen for at 
træne op til motionsløbet. Da motionsløbet er afholdt, så løber indskolingen ikke længere, så 
derfor er det ikke aktuelt mere.  

- Elevrådet har fulgt op på det ønske, der tidligere er kommet om, at der kom nye skumbolde i idræt. 
Skolen har købt bolde for 500 kr til Multihuset.  

- Elevrådet har fået svar på det ønske, der var kommet om at få en inde-pause om ugen. Svaret fra 
de voksne er nej.  
 

- Andet nyt? 
Elevrådet har talt om, at de gerne vil komme med ideer til, hvilke aktiviteter, der skal være på  
motionsdagen. De kunne godt tænke sig, at man kunne lave andet end at løbe. Det vil de drøfte på næste  
Elevrådsmøde.    
 
 
Elevrådet har ønsket at få et stativ til armgang på legepladsen. Det vil skolen gerne købe, hvis der kan  
findes plads til det på legepladsen (i forhold til regler om faldsand og afstand til andre redskaber). Ledelsen  
beder Elevrådet om at komme med eksempler på, hvad det er Elevrådet ønsker. Det vil de drøfte på næste  
Elevrådsmøde.    
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2. Planlægning af bestyrelsens arrangement i forbindelse med Decemberkoncerten/Hanne/ 15 
min 

a. Bestyrelsen inviterer forældre og børn til æbleskiver og gløgg før koncerten. Vi skal 

koordinere, hvad tid folk kommer og gør klar d. 13/12. 

Skolen har lavet en seddel med arbejdsopgaver, der skal løses på dagen.  

Kommer kl. 14: Hanne, André, Anja (?) 

Kommer kl. 15: Belma, Jeanette  

Kommer kl. 15.30: Jeanette B., Helene    

Skolen sørger for indkøb af æbleskiver, gløgg og saftevand. Belma sørger for at få indkøbt glutenfri  
Æbleskiver.  
 

3. Det videre arbejde med bestyrelsens fokusområde: Bestyrelsens synlighed /Hanne/ 60 min 

a. Læs brainstorm fra sidste referat inden mødet  

Bestyrelsen vil gerne arrangere et foredrag for forældrene på skolen. Bestyrelsen vil også invitere  

forældrene til de kommende skolebørn.  

 
Ønsker til emner:  

 Selvkontrol 
 Robusthed  

 Skærmtid   
 Hvordan kan man som forældre understøtte selvkontrol i de forskellige aldre? 

 
Vi drøftede forskellige mulige foredragsholdere.  
 
Bestyrelsen valgte, at de gerne vil booke Rune Kappel. 
 
Vi prøver at se, om vi kan få en aftale med Rune Kappel i 15. Tirsdag eller torsdag kunne være  
gode dage, da der ikke er voksensport i Højen de dage. Skal gerne afholdes kl. 19.    
 
Hanne kontakter Rune Kappel.  
Helene står for bookning af Multihuset.  

 

I forbindelse med foredraget aftalte vi, at der kort skal fortælles om valg til skolebestyrelsen. Vi vil  
dog ikke lave det til et ’valg-arrangement’, da det kan afholde nogle forældre fra at deltage.  

Vi kan med fordel tage valglisterne med til foredraget, så folk kan melde sig på valg på selve  
aftenen.  

 

4. Udformning af folder vedr. Forældrerådets arbejde i klasserne/Hanne/ 30 min 

a. Hvad skal folderen indeholde?  
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Bestyrelsen har besluttet, at vi vil lave en informationsfolder om Forældrerådet. Vi drøftede, hvad  

den skal indeholde: 

- Hvorfor har man et Forældreråd?  
- Hvad skal man som Forældreråd? 

- Ideer til arrangementer, man kan afholde  
- Klassekassen (+ ideer til hvordan klassen kan tjene penge til klassen) 
- Tradition for Klassetur med overnatning med Forældrerådet i 6. klasse (hvad gør 

forældrerådet, og hvad kan skolen deltage i?) 
- Fødselsdage 

- Anbefalinger i forhold til antal arrangementer pr år 
- Gode råd:  

o Det behøver ikke kun at være forældrene i forældrerådet, der arrangerer ting for 
klassen – det kan planlægges et år ad gangen, hvor alle forældre melder sig på 

o Forældrerådet må gerne arrangere ture ud af huset i skoletiden, hvor skolens 
voksne kan deltage 

o Man kan søge Venner for Højen om tilskud til ture. Der er tradition for, at de giver 
50 kr pr elev til Klasseturen i 6. klasse  

o De voksne på skolen vil gerne hjælpe med at følge op, hvis der mangler tilmeldinger 
til et arrangement  

 
Helle viste forskellige eksempler på foldere fra andre skoler.  

 
Det blev besluttet, at det er vigtigt, at folderen ikke bliver for stor. Vi kan med fordel få folderen 

oversat til engelsk, så den kan give til forældre til børn på skolens basistilbud. 
 
Jeanette B laver et udkast til en folder, som vi drøfter på et kommende bestyrelsesmøde.  
 

5. Forældrehenvendelser/5 min 

Der var ingen forældrehenvendelser  

6. Eventuelt/5 min  
a. Skolen foreslog, at bestyrelsen udarbejder et princip om bad efter idræt, da det er et 

voksende problem at få børnene til at gå i bad efter idræt, til trods for at det er en 
obligatorisk del af idrætsundervisningen. Det blev vedtaget, at der udarbejdes et 
udkast, som drøftes på det kommende bestyrelsesmøde.   

b.  
c. På næste bestyrelsesmøde skal bestyrelsen drøfte, om de vil indgive et høringssvar, 

da der skal være kommunale besparelser, og Børne & Familieudvalget derfor vil 
sende Sparekataloget i høring.  

 

 
 

  


